

Title (en)

Device for the inductive ignition of ammunition propellant charges.

Title (de)

Vorrichtung zum induktiven Zünden der Treibladung von Munitionen.

Title (fr)

Dispositif pour l'allumage par induction de charges propulsives pour munition.

Publication

**EP 0447757 A2 19910925 (DE)**

Application

**EP 91100941 A 19910125**

Priority

DE 4004848 A 19900216

Abstract (en)

A device for the inductive ignition of the propellant charge of propelled bodies and shells, especially in a propellant system for smoke candles, explosive bodies and the like. Said system consists of a firing device having a firing cup (1) to which a firing tube (6) can be connected, into which propelled bodies (7) can be inserted. The ignition pellet (8), arranged in the firing tube (6), is electrically connected to an ignition coil (10) which is located in a recess (6.3) in the base piece (6.1) of the firing tube (6). Projecting into the interior of the ignition coil (10) is a permanent magnet (5) which is mounted on the drive shaft (2.1) of a DC electric motor (2) which is arranged in the firing cup (1) and whose supply current is controlled by an externally arranged ignition device. When the electric motor (2) is switched on, the permanent magnet (5) is displaced in rotation and induces the ignition current for the ignition pellet (8) in the ignition coil (10). The firing device may also contain devices (3, 12) for identifying the type of propelled body and devices (13, 4) for identifying firing. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Vorrichtung zum induktiven Zünden der Treibladung von Wurfkörpern und Geschossen, insbesondere in einem Wurfsystem für Nebelkerzen, Sprengkörper u. dgl.. Dieses besteht aus einer Abschußeinrichtung mit einem Abschußbecher (1), mit dem ein Abschußrohr (6) verbindbar ist, in welches Wurfkörper (7) einsetzbar sind. Die im Abschußrohr (6) angeordnete Zündpille (8) ist elektrisch mit einer Zündspule (10) verbunden, die in einer Ausnehmung (6.3) im Bodenstück (6.1) des Abschußrohrs (6) liegt. In den Innenraum der Zündspule (10) ragt ein Permanentmagnet (5), der an der Abtriebswelle (2.1) eines Gleichstromelektromotors (2) befestigt ist, welcher im Abschußbecher (1) angeordnet ist und dessen Speisestrom von einer außerhalb angeordneten Zündeneinrichtung gesteuert wird. Beim Einschalten des Elektromotors (2) wird der Permanentmagnet (5) in Drehung versetzt und induziert in der Zündspule (10) den Zündstrom für die Zündpille (8). Die Abschußeinrichtung kann weiterhin Einrichtungen (3, 12) zur Erkennung der Wurfkörperart sowie Einrichtungen (13, 4) zur Abschußerkennung enthalten. <IMAGE>

IPC 1-7

**F41A 19/63**

IPC 8 full level

**F41A 19/63** (2006.01)

Cited by

NL9301487A

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0447757 A2 19910925; EP 0447757 A3 19920722; EP 0447757 B1 19950315**; DE 4004848 A1 19910822; DE 59104923 D1 19950420; NO 173294 B 19930816; NO 173294 C 19931124; NO 910594 D0 19910214; NO 910594 L 19910819

DOCDB simple family (application)

**EP 91100941 A 19910125**; DE 4004848 A 19900216; DE 59104923 T 19910125; NO 910594 A 19910214